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21 MILIONÓW ZŁOTYCH NA 21 DRÓG

655 TYS. ZŁOTYCH DOFINANSOWANIA NA 
BUDOWĘ CENTRUM MONITORINGU MIEJSKIEGO 

Dokończenie na str. 3

30 października br. burmistrz Małgorzata Zyśk 
podpisała umowę na do�nansowanie w wysokości 
655 tys. złotych na budowę Centrum Monitoringu 
Miejskiego w naszym mieście.

Zakończyły się prace związane z budową kanalizacji 
d e s z c z o we j  i  z b i o r n i k a  r e t e n c y j n e g o  o r a z 
przebudową ok. 600 m odcinka ul. Wolności. W celu 
zwiększenia bezpieczeństwa użytkowników ruchu 
drogowego wybudowane zostało wyniesione 
skrzyżowanie wraz z oświetleniem w ul. Wolności 
z ul. Piotra Skargi.  

Dokończenie na str. 4

KONIEC PRAC W UL. WOLNOŚCI

Dokończenie na str. 2

W Ząbkach nieprzer wanie tr wają prace nad 
powiększeniem terenów zielonych, realizowane są 
również projekty dotyczące zieleni przyulicznej. 
Powstało kilka parków kieszonkowych m.in. przy 
ulicach Zycha, Kopernika i Bukowej. Ku końcowi 
zmierza realizacja ogromnego projektu budowy 
parku w pasie ul. Nowo-Ziemowita, który łączy ulicę 
Szwoleżerów z ulicą Reymonta. To kolejne 18 125 m2 
pod urządzoną zieleń miejską.  O zielonych 
inwestycjach w naszym mieście mówi Małgorzata 
Zyśk, Burmistrz Miasta Ząbki.

NOWE PARKI I SKWERY 
ORAZ NASADZENIA W NASZYM MIEŚCIE

Park przy ul. Powstańców

Podpisanie umowy na dofinansowanie na budowę 
Centrum Monitoringu Miejskiego

Wyniesione Skrzyżowanie wraz z oświetleniem 
w ul. Wolności z ul. Piotra Skargi



Dokończenie ze str. 1
PARKI, NOWE SKWERY 

I NASADZENIA W NASZYM MIEŚCIE
- Pani priorytetem wydają się inwestycje mniejsze, ale
 z których mieszkańcy korzystają na co dzień. Chodzi np. 
o parki kieszonkowe czy skwery.

- Na skwerach i przy drogach zrobiliśmy liczne nasadzenia 
zieleni .  Od początku bieżącej  k adencji  samorządu 
rozpoczęliśmy realizację projektu „Zielona przestrzeń – rozwój 
i modernizacja terenów zieleni w mieście Ząbki”. W latach  
2019-2020 posadziliśmy ponad 200 drzew różnych gatunków, 
m.in. pięknie kwitnące śliwy wiśniowe przy ul. Złotej, dęby, 
kasztany czerwone i magnolie na placu przy ul. Słowackiego, 
lipy drobnolistne wzdłuż ul. Lipowej oraz ozdobne wierzby 
japońskie w pasażu na Orlej. Nasadzenia drzew uzupełniliśmy 
krzewami, bylinami, pnączami i trawami ozdobnymi. 
Posadziliśmy łącznie około 50.000 roślin, w tym prawie 4,7 
tys. sadzonek bluszczu pospolitego o właściwościach 
oczyszczających powietrze. Przy ulicach Kołłątaja i Gajowej 
powstały piękne skwery z urozmaiconą roślinnością. 
Zagospodarowaliśmy pasy zieleni wzdłuż 37 ulic, 6 skwerów 
i w Parku Szuberta. 

- W czasie Pani kadencji w Mieście Ząbki powstało 
kilkanaście otwartych stref relaksu, gdzie mieszkańcy 
mogą wypocząć po pracy i spotkać się ze znajomymi. 

- Prace przy budowie parku w pasie ul. Nowo-Ziemowita 
rozpoczęły się w tym roku. Nowy park łączący ulicę 
S z w o l e ż e r ó w  z  u l i c ą  R e y m o n t a  p o w s t a j e  d z i ę k i 

- W tej kadencji ogłosiliśmy przetargi na 12 stref zieleni i małej 
architektury w całych Ząbkach.  Nasadzenia zieleni wykonano 
przy ulicach: Narutowicza, Słowackiego, Parkowej, 3 Maja, 
Poniatowskiego, Batorego, Harcerskiej, Sowińskiego oraz 
Po w s t a ń c ó w - Żo ł n i e r s k a ,  Po w s t a ń c ó w - K o p e r n i k a , 
Powstańców-Różana i Powstańców-Reymonta. Zakres 
inwestycji, w tym nowego parku przy ul. Powstańców dotyczył 
budowy alejek spacerowych i ścieżek biegowych, budowy 
placu zabaw dla dzieci, utworzenia strefy workout, utworzenia 
strefy relaksu umożliwiającej organizację imprez plenerowych, 
budowy toru rowerowego typu pumptrack. W parku Szuberta 
oprócz nowych nasadzeń wybudowaliśmy tężnię solankową. 
Został wykonany skwer z fontanną posadzkową oraz ścieżką 
edukacyjną „Zwierzęta leśne”,  z  towarz yszącą małą 
architekturą  i  l icznymi  nasadzeniami  z ie leni  pr z y 
ul. 11 Listopada /Szpitalnej. 

- Niebawem ukończona zostanie budowa parku w pasie ul. 
Nowo-Ziemowita, to kolejne 18 125 m2 pod urządzoną 
zieleń miejską.

- Zbudowaliśmy m.in. strefę relaksu z fontanną posadzkową 
i pergolami w pasażu Orla. W 2019 roku powstał plac zabaw 
i streetworkaut przy ul. Wolności, strefa relaksu przy 
ul. Gałczyńskiego oraz skatepark przy ul. Słowackiego, który 
jest obecnie rozbudowywany. W 2020 roku wybudowaliśmy 
plac zabaw, streetworkaut i boisko do siatkówki plażowej na 
terenie między basenem a Trybuną, z licznymi nasadzeniami 
drzew, krzewów i kwiatów. Obecnie plac został doposażony 
w trampoliny, karuzelę, siłownię plenerową i tyrolkę. 
Zmodernizowaliśmy też istniejący plac zabaw przy 
ul. Szwoleżerów a przy ul. Różanej powstało Podwórko 
Talentów Nivea. W południowej części Ząbek, przy ul. Dzikiej, 
przy szkole podstawowej i przedszkolu powstały dwa place 
zabaw, boisko ze sztuczną trawą do piłki nożnej oraz bieżnia. 

- Ogłosiła Pani szereg przetargów na realizację stref zieleni 
w naszym mieście.

EKO-SKWER przy ul. Zycha

Skwer przy ul. Gałczyńskiego

Tężnie Park Miejski



oszczędnościom, które udało się wypracować w ramach  
projektu "Zielona Przestrzeń - rozwój i modernizacja terenów 
zieleni w Mieście Ząbki". Dzięki temu w naszym mieście 
powstaje teren rekreacyjny o powierzchni 18 125 m2 
z licznymi nasadzeniami zieleni, ogrodem smaków i zapachów, 
budkami lęgowymi oraz hotelami dla owadów, oświetleniem 
i monitoringiem. Obecnie instalujemy elementy wyposażenia 
takie jak: kosze, ławki, leżaki, stojaki rowerowe, dwie 
inteligentne tężnie solankowe, tablice informacyjne oraz 
zieleń urządzoną. Wzdłuż ścieżki rowerowej nasadziliśmy 107 
drzew. Wkrótce powstanie tu również plac zabaw i strefa 
relaksu dla młodzieży i dorosłych z boiskiem do koszykówki. 
Powstały kolejne skwery i parki kieszonkowe przy ul. Zycha, 
Kopernika, Bukowej, które są wciąż doposażane. Na skwerze 
przy ul. Prusa obok placu zabaw utworzyliśmy strefę  Senior 
Active. W tej kadencji zostało łącznie wybudowanych lub 
rozbudowanych kilkanaście stref relaksu i wypoczynku dla 
dzieci, młodzieży i dorosłych. Obecnie jesteśmy na etapie 
końcowym rozbudowy skateparku przy ul. Słowackiego. Ta 
ważna dla młodzieży inwestycja jest realizowana z Budżetu 
Obywatelskiego Miasta Ząbki.

KSA

Park przy ul. Różanej

Dokończenie ze str.1
DOFINANSOWANIE NA BUDOWĘ CENTRUM 

MONITORINGU MIEJSKIEGO
- Realizacja tej ważnej inwestycji zostanie zakończona 
w bieżącym roku. Zainstalowane zostanie ponad 200 kamer w 63 
punktach. Monitoring miejski będzie obsługiwany przez 
24h/dobę, przez 7 dni w tygodniu – poinformowała za 
pośrednictwem mediów społecznościowych Małgorzata 
Zyśk, burmistrz Miasta Ząbki. 

Ząbkowski system monitoringu wizyjnego będzie 
bardzo nowoczesny i rozbudowany. Całodobowe 

centrum monitorowania będzie pracowało przez 7 dni 
w tygodniu. Kamery zostaną rozmieszczone 

w 63 punktach miasta.

Prz ypominamy, że starania w k ierunku utworzenia 
profesjonalnego miejskiego monitoringu wizyjnego, 
burmistrz Małgorzata Zyśk podjęła już w 2019 roku, składając 

wniosek o do�nansowanie w ramach „Programu Ograniczenia 
Przestępczości i Aspołecznych Zachowań Razem Bezpieczniej 
im. Władysława Stasiaka na lata 2018-2020”. Niestety, wówczas 
nasze miasto dotacj i  nie otrz ymało.  Burmistrz  nie 
zrezygnowała jednak z realizacji tego ważnego dla nas 
przedsięwzięcia. W 2020 roku przygotowano procedury 
funkcjonowania monitoringu miejskiego, wydzielono 
pomieszczenie na serwerownię oraz wykonano koncepcję 
systemu monitoringu na terenie miasta. Rok później 
rozpoczęły się prace nad projektem, a miasto skierowało pisma 
do Komendanta Straży Miejskiej w Ząbkach, Komendanta 
Powiatowego Policji w Wołominie oraz Komendanta 
Komisariatu Policji w Ząbkach, z prośbą o wskazanie miejsc, 
w których najczęściej zgłaszane są akty wandalizmu, napady 
czy rozboje. W pierwszych dniach maja br. burmistrz 
Małgorzata Zyśk ogłosiła postępowanie o udzielenie 
zamówienia publicznego pn. "Budowa systemu monitoringu 
na terenie Miasta Ząbki”. Aktualnie w całym mieście 
dynamicznie postępuje budowa niezbędnej infrastruktury 
telekomunikacyjnej i kablowej oraz punktów kamerowych 
systemu wizyjnego monitoringu miejskiego. Termin realizacji 
tej ważnej dla mieszkańców inwestycji to koniec 2023 
roku. 

KSA



Dokończenie ze str.1
KONIEC PRAC W UL. WOLNOŚCI

Na ul. Wolności powstał nowy wylot kanalizacji deszczowej 
z Ząbek. Najstarsza część ulicy  zyskała nową nawierzchnię.

Nowy zbiornik retencyjny wód opadowych pozwoli 
skutecznie odwodnić tę część naszego miasta, 

zminimalizuje zagrożenia związane ze zmianą klimatu 
oraz zwiększy możliwości zapobiegania podtopieniom 

poprzez spowalnianie odpływającej wody.

Inwestycja jest w 85% �nansowana z funduszy Unii 
Europejskiej. Do�nansowanie obejmuje budowę kanalizacji 
deszczowej wraz z jedną trzecią odtworzenia nawierzchni 
drogi. 

- Projekt kanalizacji deszczowej dla Miasta Ząbki jest realizowany 
w ramach środków pozyskanych z Unii Europejskiej. Całkowita 
wartość projektu to ponad 46 mln złotych z do�nansowaniem 
unijnym na poziomie 85%. Zbiornik retencyjny w ul. Wolności, to 
trzeci z kolei wylot wód opadowych i roztopowych. Dzięki temu 
ulice naszego miasta mogą być kompleksowo odwodnione 
i zabezpieczone przed skutkami ponadnormatywnych opadów. 
Woda to żywioł, ale mam nadzieję, że nasze działania przyniosą 
oczekiwane efekty - mówi Małgorzata Zyśk, Burmistrz Miasta 
Ząbki.

KSA

W przyszłym roku rozpocznie się budowa ul. Cichej, 
Szwoleżerów (odcinek środkowy), Słonecznej i Kopernika, 
Wyspiańskiego i  Wigury, które mają zabezpieczone 
�nansowanie z innych programów rządowych i środków 
własnych gminy.

Na remont pięciu dróg gminnych - ulic Tulipanowej, 
Obrońców, Harcerskiej, Kołłątaja i Westerplatte burmistrz 
Małgorzata Zyśk pozyskała do�nansowanie w łącznej kwocie 
5 milionów złotych. Warto zaznaczyć, że w bieżącej kadencji 
samorządu Miasto Ząbki pozyskało ze środków zewnętrznych 
już ponad 137 milionów złotych.

Warto podkreślić, że miasto dołoży jedynie 1 milion złotych do 
całości inwestycji. Pozyskanie środków zewnętrznych na 
modernizację lub budowę pozwala na przeniesienie środków 
z budżetu miasta na kolejne modernizacje, budowy, 
doposarzenia czy nowe nasadzenia i ich pielęgnacje. Poniżej 
tablice z wykazem ulic, na które jeszcze w 2023 roku zostaną 
ogłoszone przetargi, a to jeszcze nie koniec w sprawie dróg!

Aż 21 ulic w Ząbkach zostanie zmodernizowanych 
dzięki staraniom Małgorzaty Zyśk Burmistrz Miasta 
Ząbki, która pozyskała 20 milionów złotych na 
przebudowę i budowę dróg w Ząbkach. 

21 MILIONÓW ZŁOTYCH NA 21 DRÓG

Na skrzyżowaniu ulic Tulipanowej i Gajowej przy 
ul. Sikorskiego wybudowane zostało wyniesione 
skrzyżowanie. Zakończył się także remont ulic 
Tulipanowej, Kołłątaja, Harcerskiej i Obrońców. 

ZAKOŃCZYŁY SIĘ REMONTY ULIC 
TULIPANOWEJ, OBROŃCÓW, KOŁŁĄTAJA 

I HARCERSKIEJ

Wyniesione skrzyżowanie pomiędzy 
ul. Tulipanową i Gajową

Ponadto w 2024 roku rozpocznie się przebudowa i budowa 21 
dróg gminnych, na które Miasto Ząbki otrzymało 20 mln 
złotych do�nansowania z Rządowego Funduszu Inwestycji 
Strategicznych! Kwota dotacji wynosi 95% wspomnianych 
wyżej inwestycji.

UM Ząbki / KSA





60-LECIE ZĄBKOWSKIEJ „DWÓJKI” 
26 października Szkoła Podstawowa nr 2 im. Jana 
Kochanowskiego obchodziła 60-lecie istnienia. 
Jednym z prezentów z okazji tego pięknego 
jubileuszu jest nowo wybudowana pełnowymiarowa 
hala sportowa, która będzie służyła społeczności 
szkolnej przez wiele lat! Uroczystość uświetniły 
występy uczniów, którzy przygotowali niesamowite 
widowisko. 

„Lubię wracać do tych sześćdziesiątych lat, Do swej szkoły 
z oknem na ten świat Do tych szkolnych ław, kolegów swych (...) 
Lubię wracać w miejsca, które znam Po wspomnienia 
zostawione tam, By się przejrzeć w nich, odnaleźć w nich(…)”

Słowa tej pięknej piosenki zapewne na długo pozostaną nie 
tylko w pamięci, ale też sercach wszystkich uczniów, 
absolwentów i gości, którzy 26 października mieli niebywałą 
okazję, by wspólnie celebrować obchody jubileuszu Szkoły 
Podstawowej nr 2 w Ząbkach.

 A był to wyjątkowy jubileusz, ząbkowska „Dwójka” świętowała 
bowiem diamentowe gody! Po raz pierwszy nasza szkoła 
otworzyła swoje progi we wrześniu 1962 roku. Od tamtej pory, 
rzecz jasna, wiele się zmieniło. „Dwójka” przeszła liczne 
modernizacje i rozbudowy, stając się nowoczesną, świetnie 
wyposażoną placówką, skrojoną na miarę naszych czasów.

Ale szkoła to nie tylko budynek…To także, a właściwie przede 
wszystkim, ludzie tworzący tę wyjątkową społeczność, 

To właśnie dla tych wszystkich, którzy od 60 lat tworzą tę 
placówkę, i sprawiają, że nie tylko istnieje, ale prężnie się 
rozwija, został przygotowany jedyny w swoim rodzaju koncert.

a zatem - uczniowie, dzięki którym szkolne mury tętnią przez 
10 miesięcy życiem, i ci, którzy towarzyszą im w drodze do 
wiedzy, udzielają cennych wskazówek i wsparcia - dyrektor, 
nauczyciele i inni pracownicy.

Pani Dyrektor, Irena Małyszczuk otworzyła uroczystość, 
i powitawszy licznie zgromadzonych gości, przybliżyła  
historię naszej placówki. Zastępca Burmistrza - pan Arkadiusz 
Powierża, Sekretarz Miasta Ząbki - pani Patrycja Żołnierzak, 
Kierownik Referatu Oświaty i Polityki Społecznej – pani Ewa 
Wiśniewska oraz przewodnicząca Rady Rodziców pani Olga 
Legacka życzyli naszej „jubilatce” dalszego rozwoju i wielu 
sukcesów. Jak przystało na urodziny, nie zabrakło także 
wspaniałych prezentów i  wyśmienitego tortu.

Ale to nie wszystko! Także w tańcu nasi artyści pokazali, jak 
łączyć ducha nowoczesności z poszanowaniem tradycji. 
Młodzież z klas siódmych i ósmych w pięknych szlacheckich 
strojach, z wielką gracją zatańczyła poloneza. Nie zabrakło też 
n owo c ze s nyc h  a k ce ntów-  w  t a ń c u  ws p ó ł c ze s ny m 
zaprezentowali swe umiejętności uczniowie ze szkolnej grupy 
tanecznej przygotowanej przez panią Dagmarę Dobosz oraz 
grupa pani Moniki Matys-Szmit. Publiczność mogła podziwiać 
także profesjonalizm i kunszt absolwentów, którzy niedawno 

W części artystycznej przygotowanej przez panią Jadwigę 
Żaboklicką we współpracy z panią Jolantą Tomczuk i panią 
Dagmarą Dobosz niewątpliwie można było poczuć ducha 
„Dwójki”. O piękne dekoracje zadbały panie Agnieszka 
Koleszuk i Dorota Gnatkowska, a wystawę zdjęć  podziwialiśmy 
dzięki pani Renacie Witkowskiej i Dorocie Lubaszce. Naszemu 
szkolnemu chórowi Canto, zespołowi instrumentalnemu, 
utalentowanym uczniom - Damianowi Mechowi, Joannie 
Dakowicz, Hannie Borkowskiej, pani Marzenie Kamińskiej-
pracownikowi administracyjnemu szkoły i wybitnym 
absolwentom - Jakubowi Wocialowi, Renacie Kubickiej-Wnęk, 
Natalii Osmole, Mai Zawistowskiej, Antoninie Raszplewicz, 
Adzie Ciasnosze- z całą pewnością udało się poruszyć 
najgłębsze struny w sercach przybyłych gości. Wielu z nich nie 
kryło swego wzruszenia, zachwytu i radości.



opuścili mury naszej szkoły - Karola Mecha, Poli Jendry, Mai 
Zawistowskiej i Szymona Kurzeli .

Podczas rozmów, byli uczniowie naszej placówki z wielką 
nostalgią wspominali  nauczycieli, którzy pomogli rozwinąć im 
skrzydła i z łezką w oku wspominali niezwykłe chwile spędzone 
w „Dwójce”.

Dziękujemy raz jeszcze wszystkim przybyłym gościom- 
w ł a d z o m  m i a s t a ,  p r z e d s t a w i c i e l o m  i n s t y t u c j i 
współpracujących z naszą szkołą, delegacjom ząbkowskich 
szkół, byłym pracownikom, absolwentom, nauczycielom, 
uczniom i ich rodzicom, że choć jak zabrzmiało w słowach 
piosenki: „Nasze dni naznaczył wszechobecny pośpiech, czasu 
znak” - zechcieli się zatrzymać na chwilę i uczestniczyć w tym 
niezapomnianym wydarzeniu.

Justyna Wujek

„DZIEWCZYNY. DRUŻYNA NIE TYLKO 
NA BOISKU” 

Ruszyła kampania promocyjna „Dziewczyny. 
Drużyna nie tylko na boisku” skierowana do 
dziewcząt rozpoczynających swoją przygodę z piłką 
nożną.

Warto przypomnieć, że UKS Ząbkovia Ząbki to klub piłkarski 
z bogatą historią i wielkimi sukcesami. Od chwili swojego 

Piłkę kobiecą promuje też 11-letnia Kinga - piłkarka UKS 
Ząbkovia Ząbki.

- Gra w piłkę daje mi satysfakcję i radość. Moja drużyna jest dla 
mnie bardzo ważna. Możemy na sobie polegać i wzajemnie się 
wspierać, a mierząc się z innymi zespołami mogę sprawdzić swoje 
umiejętności dobrze się przy tym bawiąc – podkreśla Kinga, 
zawodniczka UKS Ząbkovia Ząbki.

Polski Związek Piłki Nożnej kontynuuje rozwijanie kobiecego 
futbolu i właśnie wystartował z kampanią promocyjną 
nakierowaną na włączanie dziewcząt do gry w piłkę. Jej celem 
jest udowodnienie, że futbol to nie tylko dyscyplina sportu, ale 
przede wszystkim arena, z której – bez względu na płeć – 
wynosi się niezwykłe życiowe doświadczenia oraz przydatne 
umiejętności. 

W ramach kampanii „Dziewczyny. Drużyna nie tylko na boisku” 
wystartowała strona internetowa www.druzynadziewczyn.pl, 
która przybliża inicjatywy PZPN umożliwiające zaangażowanie 
się w piłkę nożną w różnych rolach. Oprócz tego dostępne są 
poradniki dla dziewcząt i ich rodziców oraz odpowiedzi na 
najczęściej zadawane pytania, a także lista kontaktowa do osób 
odpowiedzialnych za piłkę nożną kobiet w danym regionie.
Więcej informacji na stronie www.druzynadziewczyn.pl

Na podstawie: PZPN, MZPN, UKS Ząbkovia Ząbki

powstania w czerwcu 2009 roku zdobył uznanie zarówno 
wśród mieszkańców Ząbek, jak i na arenie ogólnopolskiej. To 
miejsce, gdzie młode piłkarki mają szansę rozwijać swoje 
umiejętności, zdobywać doświadczenie i osiągać wspaniałe 
sukcesy na boisku. 



ŻYWA LEKCJA HISTORII I DEMOKRACJI
Na ostatniej sesji ząbkowscy radni nadali pomnikowi 
przyrody klon srebrzysty imię "Leon" na cześć 
b o h a t e r a ,  j e d n e g o  z  n a j b a r d z i e j  z n a n y c h 
mieszkańców naszego miasta Leona Drewnickiego. 
Stało się to na wniosek grupy uczniów ze Szkoły 
Podstawowej nr 4, dla których była to okazja do 
przekonania się, że warto działać i mieć pomysły.

Zanim radni przeszli do głosowania, o samej idei nadania imion 
historycznym drzewom (już w wakacje radni nazwali jesion 
wyniosły imieniem "Agnieszka" na cześć żony Leona 
Drewnickiego) opowiedzieli przybyli goście.

To był piąty punkt w porządku obrad ostatniej sesji Rady Miasta 
Ząbki. Radni zdążyli już podyskutować i przegłosować 
wprowadzenie zmian do budżetu na 2023 rok i potem 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Dochodziła godzina 
9:26, a głównych sprawców całej tej historii nie było jeszcze na 
sali. Zanosiło się na to, że radni sami będą musieli zająć się 
wnioskiem o nadanie imienia "Leon" klonowi srebrzystemu. 
Uchwała i tak prawdopodobnie zostałaby podjęta, ale szkoda 
byłoby, gdyby wnioskodawcy nie mogli się tym momentem 
cieszyć osobiście.

Wreszcie około godziny 9:26, uczniowie z opiekunami Elżbietą 
Jabłońską i Mirosławem Sobieckim przybyli i dyskretnie zajęli 
miejsca przy oknie. Dwie minuty później prowadzący obrady 
Przewodniczący Waldemar Stachera przeszedł do kolejnego 
punktu. Z dobrze poinformowanych źródeł wiemy, że 
uczniowie z przejęcia zapomnieli o starannie przygotowanych 
podziękowaniach (w których zalaminowali m.in. liść 
z historycznego drzewa) i musieli się po nie wracać. Na 
szczęście zdążyli.

- Pomysł przyszedł nam do głowy, gdy wybraliśmy się na żywą 
lekcję biologii na Drewnicę. Zobaczyliśmy, że rośnie tam wśród 
zabytkowej architektury, kilkanaście pięknych drzew, zarazem 
pomników przyrody. Zainspirował nas do działania Mirosław 

A jak o samym pomyśle mówili podczas sesji jej podopieczni? 
- Trzy lata temu na żywej lekcji biologii i historii na obszarze 
szpitala Drewnica zobaczyliśmy klon srebrzysty, który miał już 
nadany status pomnika przyrody. W tej samej linii rósł także jesion 
wyniosły. Zmierzyliśmy go i już rok temu złożyliśmy wniosek 
o uchwalenie jako pomnik przyrody i nadanie imienia "Agnieszka" 
od imienia żony naszego bohatera. Klon miał bardziej męską 
sylwetkę, więc wybraliśmy dla niego imię "Leon", a jesion bardziej 
smukłą – kobiecą. Oba drzewa rosną w miejscu, w którym kiedyś 
stał dworek Drewnickich. W wakacje nie mogliśmy być na sesji 
rady miasta, gdy głosowany był wniosek dotyczący jesionu 
"Agnieszka". Dzisiejsza uchwała byłaby zwieńczeniem naszej 
pracy i uhonorowaniem Leona Drewnickiego oraz jego żony za to, 
że postawili wszystko na ołtarzu ojczyzny - opowiadał Jakub 
Sobiecki z 8c.

Sobiecki, który nadał sprawie bieg i dziś jesteśmy tutaj - 
powiedziała nauczycielka Elżbieta Jabłońska, wychowawczyni 
klasy 8c.

Mirosław Sobiecki, propagator historii Ząbek przypomniał, że 
bohater Powstania Listopadowego, który z własnych 
pieniędzy s�nansował uzbrojenie oddziału i zorganizował atak 
na obóz Moskali w Wawrze, a po upadku powstania udał się na 
emigrację, jest ciągle w naszym mieście zbyt mało znany. 
Nadanie imienia pomnikowi przyrody, zwłaszcza że stało się to 
z inicjatywy uczniów, może pomóc w edukacji historycznej 
ząbkowian.

Sama inicjatywa pomogła też w edukacji obywatelskiej 
młodych mieszkańców naszego miasta, dla których była to 
lekcja wiedzy o społeczeństwie i o demokracji. Musieli napisać 
przecież wniosek i odpowiednio go procedować, w czym 
pomógł Mariusz Astasiewicz prawnik i społecznik, który już 
wiele ząbkowskich drzew "uczynił" pomnikami przyrody. Sam 
też, razem z Mirosławem Sobieckim, podpisał się pod 
wnioskiem uczniów z ząbkowskiej „czwórki”.

Nic więc dziwnego, że radni przyjęli wniosek jednomyślnie, 
a w podziękowaniu otrzymali od uczniów piękne pamiątkowe 
dyplomy. Z tej okazji zarządzono przerwę, żeby uczniowie 
razem z burmistrz Małgorzatą Zyśk i radnymi Miasta Ząbki 
mogli sobie zrobić pamiątkowe zdjęcie.

ŁMA



WIĘCEJ PATROLI POLICJI I STRAŻY MIEJSKIEJ 
W POBLIŻU SZKÓŁ

Małgorzata Zyśk, Burmistrz Miasta Ząbki wystąpiła 
do komendanta Komisariatu Policji w Ząbkach 
o zorganizowanie patroli policji w godzinach kiedy 
dzieci i młodzież kończą lekcje i wracają do swoich 
domów. Patrole organizuje również komendant 
Straży Miejskiej w Ząbkach.

- Bezpieczny powrót uczniów do domu po zakończonych 
zajęciach lekcyjnych, kiedy szybko zapada jesienny zmierzch 
wymaga regularnego patrolowania terenów w pobliżu szkół. 
Dlatego wystąpiłam do komendanta Komisariatu Policji 
w Ząbkach, aby zorganizował dodatkowe patrole w pobliżu 
ząbkowskich szkół. Takie patrole będzie również przeprowadzała 
Straż Miejska. Jednocześnie zwracam się z gorącą prośbą do 
rodziców i opiekunów dzieci, nie zapomnijmy porozmawiać ze 
swoimi pociechami o elementarnych zasadach bezpieczeństwa 
w drodze do i ze szkoły. Jeżeli zauważycie Państwo w rejonach 
s z kó ł  p o d e j r z a n i e  z a c h o w u j ą ce  s i ę  o s o b y  l u b  j a k i e ś 
nieprawidłowości, które mogą wpłynąć na bezpieczeństwo dzieci 
nie wahajcie się powiadomić policję lub Straż Miejską – mówi 
Małgorzata Zyśk, burmistrz naszego miasta.

Głównym celem patroli strażników miejskich i policjantów jest 
poprawa bezpieczeństwa na terenach w pobliżu placówek 
oświatowych i eliminowanie zagrożeń. 

KSA

 Łącznie na wykonanie nasadzeń Miasto Ząbki zawarło 
osiem umów. Dzięki temu powstały między innymi 

nowe parki przy ul. Powstańców i Różanej. Dodatkowo 
zwiększyła się różnorodność roślin w parku miejskim 

oraz wybudowano skwer z fontanną przy ul. 11 
Listopada.

Pierwszym etapem tworzenia zielonych przestrzeni było 
usunięcie kostki brukowej i jej podbudowy. Powstałe nisze 
zostały wypełniane ziemią, w której ogrodnicy nasadzili 
drzewa, krzewy i byliny. W ten sposób zaaranżowano 
betonową niegdyś przestrzeń w Ząbkach przy ulicach Jana 
Pawła II, Szwoleżerów, Andersena, Maczka, Powstańców, 
Rychlińskiego i Wojska Polskiego.

- Rozpłytowanie miasta to dbanie o zrównoważony rozwój 
i inwestycja w ekologiczne przeobrażenie Miasta Ząbki. Mniejsza 
ilość powierzchni betonowych przełoży się na lepsze warunki do 
życia dla mieszkańców Ząbek. Więcej roślin to więcej czystego 
powietrza i niższa temperatura w upalne dni. To także 
przyjemność przebywania w otoczeniu zieleni i zachęta, by 
przemieszczać się pieszo lub na rowerze. Kolejną zaletą tworzenia 
nowych nasadzeń w mieście jest też zwiększanie różnorodności 
biologicznej, tak ważnej dla ekosystemu Ząbek. Rozbudowanie 
zielonej przestrzeni wiąże się z tworzeniem ostoi dla przyrody 
i zwierząt. Mniej betonu to działanie na rzecz przystosowywania 
do zachodzących zmian klimatycznych i łagodzenia ich skutków. 
Dzięki likwidacji zbędnych powierzchni utwardzonych zwiększa 
się powierzchnia biologicznie czynna, poprawia się retencja wody 
deszczowej, a skutki oddziaływania miejskich wysp ciepła zostają 
złagodzone – informuje Urząd Miasta Ząbki.

Program ”Zielona przestrzeń - rozwój i modernizacja terenów 
zieleni w Mieście Ząbki” jest realizowany od marca 2018 roku.

Warto podkreślić, że podczas ostatniego zamówienia 
w Ząbkach zostały nasadzone duże drzewa o obwodach pni 
powyżej 30 centymetrów, które przez lata są przygotowywane 

PRZYBYWA DRZEW I TERENÓW ZIELONYCH
Z roku na rok w Ząbkach pr z yby wa zieleni 
przyulicznej. W ostatnich dniach pojawiły się nowe 
nasadzenia w specjalnie przygotowanych miejscach, 
w tym również w chodnikach.Kolejne drzewa 
w ramach projektu "Zielona przestrzeń - rozwój 
i modernizacja terenów zieleni w Mieście Ząbki" 
zostały nasadzone  przy pasażu Orla i przed Urzędem 
Miasta Ząbki.

w szkółkach poprzez kształtowanie bryły korzeniowej, tak aby 
proces przesadzania przebiegał sprawnie oraz aby sadzonka 
miała większe szanse przyjęcia się w nowym miejscu.

Źródło: UM Ząbki
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ROZPOCZĘŁA SIĘ VII KADENCJA 
MŁODZIEŻOWEJ RADY MIASTA ZĄBKI
30 października br. odbyło się inauguracyjne 
posiedzenie Młodzieżowej Rady Miasta Ząbki VII 
k a d e n c j i .  Z a ś w i a d c z e n i a  o  w y b o r z e  n a 
młodzieżowych radnych i drobne upominki od 
Miasta Ząbki, wręczyły uczniom Małgorzata Zyśk 
Burmistrz Miasta Ząbki, Marzena Toton radna Miasta 
Ząbki i zarazem koordynatorka Młodzieżowej Rady 
Miasta. W uroczystości uczestniczyli też radni Olga 
Kisiel i Marcin Kubicki, koordynatorzy szkolni 
i rodzice. 

Siedem lat temu, 31 lipca 2017 r. Rada Miasta podjęła uchwałę 
w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Ząbki (MRM 
Ząbki). Na tej podstawie 18 października 2017 roku zostały 
zwołane pierwsze w historii Ząbek wybory do Młodzieżowej 
Rady Miasta. Jej celem jest wspieranie i upowszechnianie idei 
samorządowej wśród młodzieży, integrowanie i współpraca 
ząbkowskich środowisk młodzieżowych oraz wspieranie 
działalności wolontariackiej i charytatywnej młodzieży.

W skład Młodzieżowej Rady Miasta Ząbki VII kadencji wchodzi 
21 radnych. Ich ogromnymi atutami są kreatywność, 
młodzieńcze ideały i chęć działania na rzecz swoich 
rówieśników i ogółu mieszkańców naszego miasta. Dzięki 
wyborowi na radnych mają szansę wykazać się w zupełnie 
nowych dla siebie rolach i, jak można było zaobserwować 
w latach ubiegłych, w pełni z tej możliwości korzystają. 

Podczas sesji inauguracyjnej młodzież z ząbkowskich szkół, 
wybrana przez społeczności szkolne w wyniku wyborów oraz 
mieszkający w Ząbkach uczniowie z warszawskich szkół 
wybrani w wyborach organizowanych przez Komisję 
Społeczną, złożyli uroczyste ślubowanie na Radnych 
Młodzieżowej Rady Miasta. Tekst ślubowania odczytała 
radnym burmistrz Małgorzata Zyśk. 

W składzie młodzieżowej Rady Miasta Ząbki VII kadencji 
znaleźli się:

„Ślubuję uroczyście obowiązki członka Młodzieżowej Rady 
Miasta Ząbki sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na 
względzie dobro Miasta Ząbki i jego mieszkańców”.

• Katarzyna Wiącek,

• Karolina Perkuszewska,

• Kuba Gora,

• Zo�a Jeż,

• Magdalena Turbacz,

• Patryk Jagiełło,
• Oliwia Boćkowska,

• Mikołaj Korda,

• Kamil Skłodowski,

• Kacper Mielcarz,

• Kornelia Śmiech,

• Miłosz Gajewski,

• Gabriela Wyrzykowska,

• Daniel Bartosiak,

• Antonina Kossowska,

• Dawid Święch,
• Franciszek Osmański,

• Iga Binio.

• Zuzanna Pleszyńska,

• Ina Szymańska,

• Patryk Zawadzki,



Podczas pierwszej sesji radni w głosowaniu tajnym wybrali 
spośród siebie Prezydium Młodzieżowej Rady Miasta. 
Przewodniczącym Młodzieżowej Rady Miasta Ząbki został 
Kamil Skłodowski, wiceprzewodniczącym Mikołaj Korda, 
a sekretarzem Iga Binio. 

- Gratuluję Wam wyników wyborów do Młodzieżowej Rady 
Miasta Ząbki. Głęboko wierzę, że będziecie działać równie prężnie 
i skutecznie jak Wasi poprzednicy, którzy wykazali się szeregiem 
inicjatyw i pomysłów. Większość ciekawych roz wiązań 
proponowanych przez młodych radnych udało się z sukcesem 
wdrożyć. Jestem otwarta na współpracę z Wami, serdecznie 
zapraszam do kontaktu osobistego ze mną i z Urzędem Miasta 
Ząbki, prezentowania swoich pomysłów, inicjatyw oraz 
oczekiwań, a ewentualne przeciwności postaramy się wspólnie 
pokonać. Jeszcze raz, życzę Wam powodzenia i rozwoju 
w strukturach samorządowych – powiedziała Małgorzata 
Zyśk, burmistrz naszego miasta. 

Gratulacje młodym radnym złożyła burmistrz Ząbek 
Małgorzata Zyśk.

Młodzieżowa Rada Miasta Ząbki ma umożliwiać włączenie 
młodzieży w procesy podejmowania decyzji, które dotyczą 
młodych osób oraz ich najbliższego otoczenia oraz prowadzić 
działania na rzecz upowszechniania zasad działania 
samorządu terytorialnego. Młodzieżowa Rada Miasta Ząbki 
pełni też funkcje doradcze i opiniuje działania podejmowane 
przez burmistrza lub „dorosłą” Radę Miasta. Może również 
występować z inicjatywami do innych organów samorządu 
lokalnego. Członkami Młodzieżowej Rady Miasta jest młodzież 

z ząbkowskich szkół, która ukończyła 12 lat. Dodatkowo 
w Radzie zasiadają uczniowie szkół spoza naszego miasta, ale 
będący mieszkańcami Ząbek. Górna granica wieku członka 
Młodzieżowej Rady to 18 lat. 
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- Jako Koordynator Główny Młodzieżowej Rady Miasta Ząbki 
serdecznie gratuluję wszystkim nowo wybranym radnym tego, że 
tu jesteście, że zostaliście wybrani zgodnie z ideami demokracji. 
Cieszę się, że będziemy razem współpracować w tej kadencji, 
z niektórymi z Was pierwszy raz, z innymi już po raz kolejny.  
Wierzę, że Wasze głowy są pełne pomysłów, które będziemy mogli 
wspólnie realizować dla dobra nas wszystkich i naszego miasta. 
W młodości jest siła, to Wy jesteście przyszłością tego miasta, więc 
zakasujemy rękawy i działamy. Bardzo gorąco dziękuję za 
obecność na sesji inauguracyjnej p. burmistrz Małgorzacie Zyśk, 
radnym Oldze Kisiel i Marcinowi Kubickiemu, koordynatorom 
szkolnym, którzy przyszli ze swoimi uczniami oraz rodzicom, 
którzy wspierali młodych radnych w tym ważnym dla Nich 
wydarzeniu – powiedziała Marzena Toton, radna Miasta 
Ząbki i  od dwóch kadencji  koordynator główny 
Młodzieżowej Rady Miasta Ząbki.




